
Kommunfullmäktige Protokoll 2024-05-27

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

Tid och plats 2024-05-27, Sunnerbosalen, 19:00-21:38
Ajournering kl. 20:00-20:10
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Ordförande Ingegerd Lenander (KD)

Justerare Ingrid Sundman (S) och Maria Asplund (C)
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Anslag om justering

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Kommunfullmäktige
Sammanträdesdatum 2024-05-27
Datum då anslaget sätts 
upp

2024-05-31 Datum då anslaget 
tas ned:

2024-06-21

Förvaringsplats för 
protokollet

Digitalt

Underskrift
Marie Larsson
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Ärendeförteckning

§ 63 Mötets öppnande
§ 64 Upprop
§ 65 Val av två justeringspersoner
§ 66 Godkännande av dagordning
§ 67 Medborgarnas frågestund
§ 68 Redogörelse för det lokala företagsklimatet-John Karlsson, 

näringslivschef
§ 69 Fördjupad ekonomisk uppföljning per 2024-04-30
§ 70 Årlig redovisning av det systematiska arbetsmiljöarbetet
§ 71 Anhållan om extra anslag för projekt 11540 - Byte styrsystem VA
§ 72 Rapportering ej verkställda beslut enligt SoL och LSS kvartal 1 2024
§ 73

§ 74

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i socialnämnden 
från Jan Pålsson (KD)
Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i utbildnings- och 
kulturnämnden respektive kommunfullmäktige från Sylvia Nilsson (KD)

§ 75 Svar på interpellation från Lars Peter Olsson (SD) till miljö- och 
byggnadsnämndens ordförande angående "Skräpiga, ovårdade tomter 
och förfallna hus"
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Ledamot Närvaro
Alholaybi, Maher (S) X
Alm, Patrik (SD) X
Almakmal, Aladdin (S) X
Asplund, Maria (C)) X
Blomqvist, Marianne (SD) X
Cedergren, Ann-Marie (KD) X
Dahlström, Svend Erik (KD) X
Fager, Ronny (SD) X
Fernestam, Erika (SD) X
Fritjofsson, Jan (KD) X
Germundsson, Bengt (KD) X
Gunnarsson, Carina (M) X
Holmgren, Andreas (S) X
Holmström Björkman, Jane (KD) X
Jansson, Sven (C)
Svensson Lars-Åke (C) X
Johanneryd, Bo (KD) X
Johannesson, Heino (SD)
Månsson, Leif (SD) X
Johansson, Anna (KD) X
Jönsson Neckö, Ros-Marie (S) X
Larsson, Berit (KD) X
Lindbergh, Caroline (KD) X
Löndal, Kerstin (M) X
Menyhart, Szilard (SD)
Christiansen, Ingolf (SD) X
Nijimbere, Marie (KD)
Stridh, Britt-Marie (KD) X
Nilsson, Sylvia (KD)
Trolle, Niels af (KD) X
Olsson, Lars Peter (SD) X
Persson, Christer (V) X
Petersson, Josefin (S) X
Pohlman, Joakim (S) X
Reimerstam, Joakim (S) X
Sundman, Ingrid (S) X
Svensk, David (S) X
Svensson, Elin (M) X
Svensson Lundin, Maria (KD) X
Lenander, Ingegerd (KD) X
Totalt: 35 st
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KF § 63
Mötets öppnande

Ordförande, Ingegerd Lenander (KD), hälsar kommunfullmäktiges 
ledamöter, ersättare, press och övriga närvarande välkomna till dagens 
sammanträde. Kommunfullmäktiges sammanträde har utlysts enligt 
gällande lag och kommunfullmäktiges arbetsordning. Det innebär att 
sammanträdet kungjorts från och med den 17 maj 2024, genom att 
kungörelsen anslagits på kommunens digitala anslagstavla och den digitala 
skärmen i kommunhusets reception. Kommunfullmäktiges sammanträde 
måndagen den 27 maj 2024 förklaras därmed öppnat klockan 19:00.
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KF § 64
Upprop
Dnr 2023/500.KS 

Upprop förrättas. Ledamöterna är närvarande enligt särskild lista.
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KF § 65
Val av två justeringspersoner
Dnr 2023/501.KS 

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar 

att välja Ingrid Sundman (S) och Maria Asplund (C) att justera protokollet.
Justeringen äger rum på kommunkansliet, kommunsekreterarens 
tjänsterum, fredagen den 31 maj kl. 10:00. Justeringen är offentlig.
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KF § 66
Godkännande av dagordning
Dnr 2023/502.KS 

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

att, med tillägg av ärende 12 Begäran om entledigande från uppdrag som 
ledamot i utbildnings- och kulturnämnden respektive kommunfullmäktige 
från Sylvia Nilsson (KD), godkänna dagordningen.
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KF § 67
Medborgarnas frågestund
Dnr 2023/503.KS 

Beslut
I ärendet fattas inget beslut.

Bakgrund och sammanfattning
Markaryds kommuns medborgare har möjlighet att ställa frågor som ligger 
inom den kommunala kompetensen och inte berör individärenden.

Dagens sammanträde 
Inga frågor är anmälda till dagens sammanträde.
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KF § 68
Redogörelse för det lokala företagsklimatet-John Karlsson, 
näringslivschef

Beslut
I ärendet fattas inga beslut.

Bakgrund och sammanfattning
Dagens sammanträde
John Karlsson, näringslivschef, redogör för det lokala företagsklimatet.
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KF § 69
Fördjupad ekonomisk uppföljning per 2024-04-30
Dnr 2024/155.KS 

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

att ta emot den fördjupade ekonomiska uppföljningen per 2024-04-30 och 
lägga densamma till handlingarna.

Bakgrund och sammanfattning
Kommunfullmäktige beslutade 2023-11-27, § 172, bland annat att 
”kommunstyrelsen regelbundet ska följa upp såväl det ekonomiska som 
verksamhetsmässiga läget för samtliga nämnder och styrelsen inklusive ett 
urval av genomförda investeringsprojekt.” 

Kommunstyrelsens beredning: 
Ekonomichefen redogör för den ekonomiska uppföljningen efter februari 
månad som på helårsbasis uppvisar ett prognostiserat resultat om -19,1 
mkr, vilket är -33,1 mkr sämre än budget. Den största avvikelsen återfinns 
inom socialnämndens verksamheter (-14,1 mkr) till följd av 
konsekvenserna av arbetstidsdirektivet samt nya insatser inom LSS-
verksamheten. Redovisning av merkostnader kopplat till 
arbetstidsdirektivet kommer att ske i särskild ordning efter maj månad. 
Underskottet inom LSS om -6,7 mkr kan hänföras till fyra ärenden där 
Försäkringskassan respektive Förvaltningsrätten inte avgjort hur 
betalningsansvaret ska fördelas. I det fall rätten dömer till kommunens 
fördel kommer kommunen att belastas för kostnaden gällande de första 20 
timmarna, och resterande ersätts av Försäkringskassan, vilket kommer att 
reducera underskottet. Avvikelsen inom utbildnings- och kulturnämndens 
verksamhet (-4,2 mkr) återfinns främst inom gymnasieskolan. Avvikelsen 
inom kommunstyrelsen (-2,2 mkr) hänförs till höga kostnader för 
fjärrvärme, el och vatten inom fastighetsenheten och gatuenheten. 

Av årets investeringsbudget om 169,9 mkr har vid april månads utgång 
ianspråktagits 17,6 mkr. 

Det noteras att kommunstyrelsens arbetsutskott vid sitt sammanträde 2024-
04-02, §§ 54–55, påbörjat en uppföljning av såväl avvikelserna som de 
uppdrag som lämnats i samband med behandlingen av 2023 års bokslut. I 
samband härmed har konstaterats att såväl socialnämnden som utbildnings- 
och kulturnämnden, samt respektive förvaltningar, analyserat orsakerna till 
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det prognostiserade underskottet samt påbörjat ett omfattande arbete för att 
åtgärda detsamma. 

Ej utfördelade centrala buffertmedel uppgår till 16,6 mkr efter avdrag för 
använda och reserverade medel för 2024–2025, vilka uppgår till 11,7 mkr.

Marknadsvärdet för pensionskapitalförvaltningen uppgick vid april månads 
utgång till 369,5 mkr. vilket är en ökning med 16,9 mkr sedan årsskiftet.

Kommunfullmäktige beslutade 2023-11-27, § 172, att anta förslaget till 
rambudget för 2024 i enlighet med Alliansens förslag. Av den antagna 
budgeten framgår bland annat att olika förvaltningarna har i uppdrag att 
effektivisera inom sin administration samt att verkställa ett generellt 
effektiviseringskrav på 0,5%.

I ärendet föreligger en redovisning från förvaltningscheferna och 
ekonomichefen, av vilken framgår att samtliga förvaltningar genomfört 
effektiviseringsåtgärder inom administrationen i enlighet med 
kommunfullmäktiges uppdrag. Av redovisningen framgår vidare att det 
generella effektiviseringsuppdraget pågår inom samtliga förvaltningar. De 
delar som återstår är pågående och bedömningen är att 
effektiviseringskravet kommer att verkställas.

Effektivisering administration
Förvaltning Belopp (tkr) Verkställt (tkr)
KSF 2310 2310
TF 0 0
AIF 750 750
SF 2000 2560
UKF 2000 2000
SUMMA 7060 7620

Generell effektivisering 0,5%
Förvaltning Belopp (tkr) Verkställt (tkr)
KSF 250 250
TF 660 Arbete pågår
AIF 150 500
SF 1270 Arbete pågår
UKF 1300 1300
SUMMA 3630 2050

Kommunstyrelsens arbetsutskott kommer fortsatt att följa utvecklingen och 
återigen kalla nämndernas presidier till en uppföljning av såväl 
avvikelserna som de uppdrag som redovisats i samband med 
arbetsutskottets sammanträde 2024-04-02, §§ 54–55.
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Beslutsunderlag
Beslut KS § 85, 2024-05-14
Ekonomichefens tjänsteskrivelse 2024-05-13
Tertialprognos – 4 månader 2024-05-13
Beslut KSAU § 74, 2024-05-06
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KF § 70
Årlig redovisning av det systematiska arbetsmiljöarbetet
Dnr 2024/156.KS 

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

att ta emot redovisningen och lägga densamma till handlingarna.

Bakgrund och sammanfattning
Den årliga uppföljningen av det systematiska arbetsmiljöarbetet gällande 
2023 års arbetsmiljöarbete har genomförts på såväl enhetsnivå som 
förvaltningsnivå. Efter det att uppföljningen genomförts på enhetsnivå har 
materialet sammanställts och en riskanalys utförts inför genomförandet av 
uppföljning på förvaltningsnivå. Detta innebär att sammanställningen från 
enheterna lagts till grund för svaren som gavs i den årliga uppföljningen på 
förvaltningsnivå. En total sammanställning har gjort som föreläggs 
kommunfullmäktige. 

Kommunstyrelsens beredning:
HR-specialisten redogör för arbetet med det systematiska 
arbetsmiljöarbetet inom kommunens förvaltningar.

Generellt konstateras att det nu finns en mycket bättre systematik samt ett 
större fokus och bättre kunskap inom arbetsmiljöarbetet. Frågorna har 
samlats och hanterats i skyddskommittéer både centralt och lokalt på 
förvaltningarna. Det sker en kontinuerlig uppföljning av arbetsskador och 
tillbud. 

Uppföljningen visar att det inte är tydligt på alla enheter att det finns 
kommunövergripande mål och om de i så fall är kända i verksamheterna. 
Det är inte heller alla enheter som har egna eller förvaltningsspecifika mål. 
Rutinerna är inte fullt ut kända av samtliga i verksamheterna. Vidare 
saknas en rutin för samordningsansvar för såväl extern personal som 
mellan förvaltningarna. 

Några anger att de medel som finns för insatser som främjar en god 
arbetsmiljö är inte alltid tillräckliga. Bedömningen efter uppföljningen är 
att organisationen har tillräckligt god struktur och tillräckligt med 
ekonomiska resurser för att bedriva ett bra arbetsmiljöarbete. Det handlar 
dock mycket om de mjuka värdena, där en förbättring av stödet till det nära 
ledarskapet är en viktig del. 
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De förbättringsområden som identifierats kommer att uppmärksammas i 
det fortsatta arbetsmiljöarbetet under 2024.

Beslutsunderlag
Beslut KS § 86 2024-05-14
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KF § 71
Anhållan om extra anslag för projekt 11540 - Byte 
styrsystem VA
Dnr 2024/103.KS 

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

att i kommunstyrelsens investeringsbudget för 2024 ombudgetera 1 200 tkr 
från projekt 12043, ”Infiltration Hinneryd” samt 450 tkr för projekt 12041, 
”Anpassning Ribersdal” till projekt 11540, ”Byte styrsystem VA”,
och att i kommunstyrelsens investeringsbudget för 2024 tilläggsbudgetera 
4 850 tkr för genomförande av projekt 11540, ”Byte styrsystem VA”.

Bakgrund och sammanfattning
Under 2021 påbörjades arbetet med utbyte av styrsystem på vattenverken i 
Hylte och Grönö. Dessa färdigställdes under 2023, då även Vivljunga 
vattenverk påbörjades. Därutöver kommer även reningsverken och 
pumpstationerna att vara i behov av nya styrsystem. 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-05-29, § 70, att tilläggsbudgetera 850 
tkr, för tidigarelagd beställning av hårdvara till Kvarnaholms reningsverk 
(400 tkr) och nio pumpstationer (450 tkr) på grund av beräknat långa 
leveranstider. Utfallet blev en betydligt tidigare leverans än väntat och 
arbetet med Kvarnaholm kunde påbörjas redan 

under hösten 2023. Planen är att fortsätta med Kvarnaholm under 2024, 
vilket även är nödvändigt för att kunna påbörja projektet med att lägga till 
ett kvävereningssteg. Arbetet med pumpstationerna kommer också att 
påbörjas under 2024, medan Ribersdal genomförs 2025. 

Uppdatering av styrsystemen är nödvändiga för att säkerställa driften på en 
anläggning. Om styrsystemet havererar stängs i princip anläggningen ner 
och slutar att vara verksam. I bästa fall kan manuell drift upprätthålla 
funktionen, men med kraftigt ökat personalbehov som följd. 

Över styrsystemet ligger övervakningssystemet, SCADA – Supervisory 
Control and Data Acquisistion. Detta system knyter samman alla 
anläggningar och möjliggör drift från en och samma plats. Det nuvarande 
systemet behöver uppgraderas då det gamla kommer att sluta uppdateras 
och tas ur drift. Det nya övervakningssystemet kommer att förses med 
backup vilket ökar robustheten. Möjligheten att byta övervakningssystem i 
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samband med bytet av styrsystemen uppskattas innebära en 
kostnadsreducering på minst 500 tkr gentemot om det görs senare, då bland 
annat uppstartskostnader kan undvikas. 

Totalt antas 2 000 tkr behövas för uppgradering av övervakningssystem 
och 4 500 tkr för styrsystem till Kvarnaholm samt merparten av 
pumpstationerna, totalt 6 500 tkr.

Styrsystemen och övervakningssystemen har en avskrivningstid på 15 år 
och de extra tilldelade medlen kommer årligen belasta VA-kollektivets 
framtida budgetar med ca 435 tkr exkl. finansiella kostnader. Med 2 % 
ränta uppskattas äskade medel motsvara 2,2 % av prognosen för 2024 års 
driftbudget. Alternativkostnader vid driftstörningar eller haveri av 
styrsystem kan innebära kostsamma akuta åtgärder. En senarelagd 
uppgradering av övervakningssystemet innebär minst 25 % högre 
kostnader för samma arbete. 

Denna typ av arbeten är nödvändiga för att säkerställa pumparna och 
reningsverkens funktion. Med pålitliga system kan avloppshanteringen 
tryggas och därmed även möjligheten att hålla utsläppskraven. Ett haveri i 
styrsystemet innebär att orenat avloppsvatten riskerar att passera genom 
reningsverket eller att bräddas ut i vattendrag vid pumpstationer.

Arbetsutskottets beredning:
Till dagens sammanträde föreligger en sammanställning av VA-projekten i 
sin helhet, vilken beskriver kommande projekt, anslagna medel, 
medelsbehov under investeringsperioden mm. 

Den totala kostnaden för projekt 11540, ”Byte styrsystem VA”, som pågår 
under perioden 2021–2025, beräknas uppgå till 21 450 000 kr. Hittills 
genomförda och finansierade åtgärder uppgår till 7 750 000 kr, varför det 
återstår 13 700 000 kr., varav 6,5 mkr 2024 och 7,2 mkr 2025.

Vid genomgången noteras att redan budgeterade investeringsmedel om 1,2 
mkr för projekt 12043, ”Infiltration Hinneryd” samt 450 tkr för projekt 
12041, ”Anpassning Ribersdal” ej behöver ianspråktas, varför dessa medel 
kan ombudgeteras till projekt 11540, ”Byte styrsystem VA”. Därmed kan 
den begärda tilläggsbudgeteringen för 2024 begränsas till 4 850 tkr.

Om begärd tilläggsbudgetering för 2024 beviljas återstår kostnaden för 
2025 om 7,2 mkr, varav 4 mkr finns anslagna i kommunstyrelsens 
investeringsbudget för 2025. Budgetberedningen bör beakta detta och i 
budgetarbetet arbeta in resterande del, 3,2 mkr, i VA-enhetens 
investeringsbudget för 2025.
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Beslutsunderlag
Beslut KS § 92, 2024-05-14
Beslut KSAU § 76, 2024-05-06
VA-chefens tjänsteskrivelse 2024-03-12
Bilaga kostnadsbedömning
Bilaga Prognos för VA
Beslut KSAU §47, 2024-04-02

Beslutet expedieras till:

VA-chef
Förvaltningschef teknisk förvaltning
Controller
Ekonomichef
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KF § 72
Rapportering ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 
kvartal 1 2024
Dnr 2023/247.KS 

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

att ta emot rapporten gällande ej verkställda beslut och ej verkställda 
insatser enligt socialtjänstlagen och LSS för kvartal 1/2024 och lägga 
densamma till handlingarna.

Bakgrund och sammanfattning
Socialnämnden har 2024-04-18, § 44, beslutat att överlämna 
rapporteringen gällande ej verkställda beslut och ej verkställda insatser 
enligt socialtjänstlagen och LSS under kvartal1/2024 till 
kommunfullmäktige.

Socialnämnden rapporterar ej verkställda beslut och ej verkställda insatser 
till kommunfullmäktige och kommunens revisorer. Denna rapportering 
sker kvartalsvis.
Om ett beslut inte verkställs inom tre månader eller om en insats slutar att 
verkställas under tre månader ska kommunen rapportera detta till 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO). Rapporteringen sker kvartalsvis. 
Om IVO bedömer att den enskilde har fått vänta oskäligt länge på att ett 
beslut ska verkställas kan myndigheten ansöka om utdömande av särskild 
avgift hos förvaltningsrätten.

Redovisning av ej verkställda beslut 

Personlig assistent, enligt LSS 
Beslutsdatum: 230701 
Verkställt: 240201 
Kompensatoriska insatser insatta i väntan på verkställighet.

Personlig assistent, enligt LSS 
Beslutsdatum: 231016 
Kompensatoriska insatser insatta i väntan på verkställighet.
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Beslutsunderlag
Beslut KS § 95, 2024-05-14
Beslut KSAU § 85, 2024-05-06
Beslut SN § 44, 2024-04-18 KS2024.682
Tjänsteskrivelse MAS KS204.683
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KF § 73
Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
socialnämnden från Jan Pålsson (KD)
Dnr 2022/438.KS 

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

att från och med 2024-05-27 entlediga Jan Pålsson (KD) från uppdraget 
som ersättare i socialnämnden.

Bakgrund och sammanfattning
Jan Pålsson (KD) har 2024-05-01, i e-tjänsten, lämnat in begäran om 
entledigande från uppdraget som ersättare i socialnämnden.

Beslutsunderlag
Kommunsekreterarens tjänsteskrivelse 2024-05-13

Beslutet expedieras till:

Jan Pålsson
SN
HR-avdelningen
Kommunsekreteraren
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KF § 74
Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
utbildnings- och kulturnämnden respektive 
kommunfullmäktige från Sylvia Nilsson (KD)
Dnr 2022/438.KS 

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

att från och med 2024-07-01 entlediga Sylvia Nilsson (KD) från 
uppdragen som ledamot i utbildnings- och kulturnämnden respektive 
kommunfullmäktige
och att hemställa hos Länsstyrelsen Kronoberg om ny sammanräkning 
avseende ny ledamot i kommunfullmäktige för Kristdemokraterna.

Bakgrund och sammanfattning
Sylvia Nilsson (KD) har 2024-05-14, via e-tjänsten, lämnat in begäran om 
entledigande från uppdragen som ledamot i utbildnings- och 
kulturnämnden respektive kommunfullmäktige.

Beslutsunderlag
Kommunsekreterarens tjänsteskrivelse

Beslutet expedieras till:

Sylvia Nilsson
Länsstyrelsen Kronoberg
HR-avdelningen
Kommunsekreteraren
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KF § 75
Svar på interpellation från Lars Peter Olsson (SD) till miljö- 
och byggnadsnämndens ordförande angående "Skräpiga, 
ovårdade tomter och förfallna hus"
Dnr 2024/144.KS 

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

att ta emot interpellationssvaret och lägga detsamma till handlingarna.

Bakgrund och sammanfattning
Lars Peter Olsson har 2024-04-14 lämnat in följande interpellation till 
miljö- och byggnadsnämndens ordförande: 

” Interpellation till Miljö-och byggnadsnämndens ordförande 

Skräpiga ovårdade tomter och förfallna hus 

Många fastigheter stor tomma. Efter ett tag flyttar nya personer in och ut. 
Detta skapar stor otrygghet. Vissa villaägare har svårt för att sälja sina 
fastigheter. 

Titta på de centrala delarna i Strömsnäsbruk och Traryd. Här finns exempel 
på slum och förfall. 

Vi i Sverigedemokraterna vill att det uppdras åt Miljö-och 
byggnadsnämnden att aktivt åka ut och titta och se till att brister snarast 
åtgärdas. Informationen om det som är lagreglerat kan beskrivas i 
månadsbladet. Skyldigheter och rättigheter. 

Med anledning av detta vill jag fråga Miljö-och byggnadsnämndens 
ordförande Svend Dahlström 
Vad har ordföranden tagit för initiativ i byggnadsnämnden sedan valet 
2022 i den här viktiga frågan? 

För Sverigedemokraterna i Markaryds kommun 

Lars-Peter Olsson 
Lars-Peter Olsson 
2024-04-15”
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Svar från miljö- och byggnadsnämndens ordförande på interpellationen

”Tack Lars -Peter för din interpellation!
Jag är så ohört tacksam att få denna eftersom vi på MBN sällan får tillfälle 
att berätta om vad det är vi faktisk gör 
Förutom att se till att lagen och regelverket kring alkohol, tobak och 
tobaksprodukter generellt som kräver tillsyn så har vi även inomhusklimat, 
kyltorn, radon mm. i vårt ämbete. Vidare är det vi som ansvarar för att 
kontrollera att fastigheter i ytterområden med egna avlopp är uppdaterade 
enligt regelverk och att de dessutom uppfyller kraven på effektivitet.  
Vi har även tillsyn av ovårdade tomter och förfallna fastigheter när en 
anmälan om ett sådant objekt kommer in. 
Det är intressant att du lyfter alla dessa otaliga objekt, inte minst om man 
läser ditt uttalande i Smålänningen d 12/5 …….där framkommer det  att 
Markaryds norra kommundel i det närmaste är en spökstad och riktigt så 
illa är det ju inte. Fakta talar dessutom sitt tydliga språk. Vi har för 
närvarande 23 fall av ovårdade tomtar och 4 fall gällande ovårdade 
fastigheter. 
När vi pratar ovårdade tomtar är det i regel extremt ovårdade tomter, inte 
som framgår av artiklarna, oklippta gräsmattor och en gammal bil i 
infarten. Skulle vi inkludera dessa skulle vi antagligen ha ett par hundrade 
ärenden till. Viktigt är att man förstår vad som är kommunens ansvar och 
vad som inte är kommunens ansvar. Vi kan inte ta ansvar för om någon inte 
klipper sin gräsmatta eller häck, inte målar sitt hus eller tar bort ogräset 
ifrån sina land. Är det däremot fara för allmänheten såsom risk för 
skärskador ifrån krossade fönster eller personskada orsakade av 
nedfallande takpannor, kan vi som myndighet gå in och kräva åtgärder, 
annars inte.

Många fastigheter står tomma.  Efter ett tag flyttar nya personer in 
och ut. Detta skapar stor otrygghet. Vissa villaägare har svårt för att 
sälja sina fastigheter.

Att fastigheter står tomma är beklagligt men dock vanligt förekommande i 
just Traryd och Strömsnäsbruk. Vi jobbar ju som bekant med projektet 
Strömsnäs/Traryd 2030 och detta ska förhoppningsvis ge positiva effekter i 
hela kommunen. Dessutom planeras ganska rejäla upprustningar i hela 
norra kommundelen med fokus på just trygghet.
Att, som du beskriver det, ”personer flyttar in och ut ur tomma fastigheter 
och lokaler” är tyvärr heller inget vi kan ha synpunkter på, vare sig i nämnd 
eller mbn i stort. Hur vore det om vi som myndighet skulle börja kräva 
insyn i vem som bor och vistas i gemena mans egendom? Där är det 
tvärtemot viktigt att veta vad vi som myndighet har med att göra och inte 
har med att göra.
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Titta på de centrala delarna i Strömsnäsbruk och Traryd. Här finns 
exempel på slum och förfall.

Det kan jag nog i viss mån hålla med dig om. Men återigen handlar det om 
privatägda fastigheter som vi inte har något mandat att kräva förändring av, 
vill man ha rörigt i sin trädgård eller ovårdat boende så står det ägaren 
ganska fritt om inte det är till fara för allmänheten

Vi i Sverigedemokraterna vill att det uppdras åt Miljö-och 
byggnadsnämnden att aktivt åka ut och titta och se till att brister 
snarast åtgärdas. Information om det som är lagreglerat kan beskrivas 
i månadsbladet. Skyldigheter och rättigheter.

Det uppdraget är SD lite sent ute med, eftersom det redan ligger i 
förvaltningens arbete. Faktum är att arbetet inom den s k SOFT-gruppen 
ska fortsätta. Detta tillsynsarbete har varit framgångsrikt och inneburit att 
många skrotbilar och uppställda fordon tagits om hand samt att åtgärder 
vidtagits för att ovårdade och skräpiga fastigheter ska snyggas upp. I 
enlighet med det övergripande trygghetsarbetet ska nämnden aktivt 
medverka vid de tillfällen då flera myndigheter genomför riktad 
tillsynsverksamhet. 
Målsättningen är att det ej får finnas fler ärenden vid årets slut än det fanns 
vid årets början 

Informationen om det som är lagreglerat kan beskrivas i 
månadsbladet. Skyldigheter och 
rättigheter!

Det kan det förstås ja, men den informationen kan likaväl skickas in av SD- 
gruppen som av någon annan. Dessutom finns redan mycket av den 
information du efterfrågar i det senaste månadsbladet.

Vad har ordföranden tagit för initiativ i byggnadsnämnden sedan 
valet 2022 i den här viktiga frågan?
Det är inte helt enkelt för en ordf. i Mbn. att komma med nya initiativ 
eftersom personalen på miljö och bygg redan har ett mycket gott 
helhetsgrepp om hur det ser ut i kommunen. Dessutom har de jobbat 
ganska många år med dessa frågor. Jag är ju som du säkert vet inte ensam i 
miljö- och byggnadsnämnden, utan vi är fyra till samt fem ersättare. 
Intressant är mer hur SD själv ser på dessa viktiga frågor och hur du Lars 
Peter Olsson ser på frågan? Jag kan nämligen inte minnas att SD:s två 
representanter i Mbn vid något tillfälle själva lyft saken, än mindre kommit 
med inspark till vara sig beredningen eller på sammanträdet. 
Vi har också uppdaterad våra riktlinjer om hur arbetet skall genomföras på 
bästa sätt. Dessutom har jag, som bor och verkar i Markaryd sedan många 
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år, möjlighet att ”tipsa” om lämpliga besöksmål. Jag har även, om än, lite 
ofrivilligt erhållit rollen som informatör åt en del invånare om hur man bör 
gå till väga för att få hjälp i vissa ärenden, samt vart och till vem man 
vänder sig till om man vill bygga något eller få råd och tips av våra 
handläggare. 
Sist har jag en fråga till Lars Peter Olsson. För någon månad sedan hade 
kommunen en hållbarhetsvecka som vände sig till alla kommunens 
invånare, skolor, företag, m.fl. Undertecknad befann sig då, tillsammans 
med ett glatt gäng partikamrater i KD, i just norra kommundelen. Vi 
ägnade en helkväll med att plocka skräp utmed vägarna längs Lurpassat 
och hela sträckan mellan Bruket och Traryd. Vi träffade en hel del andra 
glada skräpplockare ifrån Traryd, men jag kan inte dra mig till minnes att 
jag mötte någon ifrån SD. Hur kommer det sig? Det är ju uppenbarligen en 
hjärtefråga för ditt parti

Mvh

Svend Erik Dahlström
Ordf.
Miljö och Byggnadsnämnden 
Markaryds Kommun”

Beslutsunderlag
Interpellationssvar, miljö- och byggnadsnämndens ordförande 2024-05-24
Beslut KF § 62, 2024-04-29
Interpellation Lars Peter Olsson 2024-04-14

Beslutet expedieras till:

Interpellanten
Miljö- och byggnadsnämndens ordförande
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